
4559 9/3 73: Fremsættelse af lovforslag. 4560 

[L amt brugsmi 11 isteren. ] 
udgiftkrævende som vel muligt. Jeg må dog 
understrege, at moderniseringsdirektivets og 
dermed lovforslagets ordning er mere kom- 
pliceret og omfattende end bygningsinveste- 
ringslovens tilskudsordning, og forslagets 
gennemførelse vil derfor indebære personale- 
udvidelser og øgede administrationsudgifter. 
De samlede udgifter ved lovens administra- 
tion anslås til ca. 6 mill. kr. årligt. Jeg kan 
i denne forbindelse nævne, at administra- 
tionen af rentesikringsloven i 1972-73 har 
kostet 2,7 mill. kr. 

Med disse ord anbefaler jeg lovforslaget 
til det høje folketings velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om ophavsretten til litterære og 
kunstneriske værker. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 119) 
findes i tidenden sp. 4263). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om retten til fotografiske billeder. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
120) findes i tidenden sp. 4263). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 147 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om børne- og ungdomsforsorg. 
(Udvidet klageadgang m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
111) findes i tidenden sp. 4279). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af merværdiafgiftsloven (Kontrolbestem- 
melser m. v.). 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 68) 
findes i tidenden sp. 4281). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Stetter: Den konservative gruppe kan 
ikke tage noget som helst medansvar for, at 
udgiften til moms ved anskaffelse og drift af 
personbiler ikke længere kan fratrækkes. 
Det er en meromkostning, som rammer især 
de mindre næringsdrivende, der i forvejen 
bærer store byrder og løser mange samfunds- 
opgaver. Det er samtidig en prisstignings- 
politik, og det er ikke netop den politik, vi 
har brug for i dag. Vi stemte imod ved 
anden behandling. 

Vi har endvidere ved anden behandling så 
skarpt, som vi kunne, protesteret mod, at 
denne afgiftsforhøjelse fremkommer som et 
ændringsforslag til et lovforslag, der har et 
helt andet sigte. Egentlig burde vi i konse- 
kvens af denne holdning og afstemningen 
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[Stetter.] 
undlade at stemme for lovforslaget her ved 
tredje behandling. Det oprindelige hoved- 
sigte med det foreliggende lovforslag er 
imidlertid at gennemføre nogle bedre kon- 
trolbestemmelser. Det går den konservative 
folketingsgruppe helhjertet ind for, og da vi 
samtidig lægger vægt på, at der bevares po- 
litisk enighed om denne lovgivning, vil vi 
her ved tredje behandling stemme for lov- 
forslaget. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af skattekontrolloven. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 69) 
findes i tidenden sp. 4303). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om veterinærvæsenet samt om 
udøvelse af dyrlægegerning. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
131) findes i tidenden sp. 4307). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 149 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om for- 
bud mod visse offentligt ejede eller koncessione- 
rede virksomheders medlemskab af private ar- 
bejdsgiverorganisationer [af Henning Philip- 
sen m. fl.]. 

(Lovforslaget (nr. 188) findes i tillæg A. 
sp. 5123, fremsættelsen i tidenden sp. 3376). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Arbejdsministeren (Erling Dinesen): Det 
af socialistisk folkeparti fremsatte forslag til 
lov om forbud mod visse offentligt ejede el- 
ler koncessionerede virksomheders medlem- 
skab af private interesseorganisationer berø- 
rer det samme problem, som var indeholdt i 
det forslag, som SF i sidste folketingssam- 
ling fremsatte. Efter forslaget fra sidste år 
skulle folketinget opfordre ministeren for 
offentlige arbejder til at nedsætte et udvalg 
til at undersøge sådanne virksomheders 
medlemskab af private interesseorganisatio- 
ner og overveje rimeligheden heraf. Forsla- 
get kom til første behandling. 

Formanden: Jeg håber, det er en engangs- 
foreteelse, at der er så megen uro i salen. 

Arbejdsministeren (Erling Dinesen): For- 
slaget kom til første behandling her i tinget 
i februar 1972 og blev derefter henvist til et 
folketingsudvalg, som ikke nåede at afslutte 
sit arbejde inden folketingsårets afslutning. 

Det lovforslag, som nu er fremsat, sigter 
på, at koncessionerede virksomheder og 
virksomheder, som er i offentligt eje, eller 
virksomheder, hvori staten eller kommuner 
deltager med ansvarlig andels- eller aktieka- 
pital eller som interessenter, ikke kan være 
medlemmer af det private arbejdsmarkeds 
arbejdsgiverorganisationer, såfremt virk- 
somhedernes funktion er af livsvigtig betyd- 
ning for samfundet. Videre er det foreslået, 
at loven skal træde i kraft den 1. april, og at 
virksomheder af denne art, som ved lovens 


